

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 905b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Statement by Miguel Ángel Moratinos, Chairman of the Committee of Ministers and Spain's Minister for Foreign Affairs and Co-operation, on the occasion of the International Human Rights Day and the 60th anniversary of the Universal Declaration of Human Rights:

"On the occasion of the International Human Rights Day and the 60th anniversary of the Universal Declaration of Human Rights, I wish to confirm the paramount importance that the Spanish Chairmanship of the Committee of Ministers attaches to the promotion of human rights and fundamental freedoms.

The action of the Council of Europe has bestowed the principles of the Universal Declaration of Human Rights with a concrete legal backing, through the European Convention of Human Rights and its supervisory mechanism, the European Court of Human Rights.

Next April, the Court will celebrate its 50th anniversary. There is no doubt that, throughout the past decades, it has become one of the institutions closest to people's hearts, and most well-known as a defender of fundamental rights. Nevertheless, we are all aware that unless decisive action is taken, it may become a victim of its own success, due to its rapidly growing backlog of applications. The Spanish Chairmanship will make every effort fostering a dialogue that involves all the member states, to find a solution able to ensure that the Court can fulfill its duties with the necessary long-term effectiveness, and thus continue to be an emblematic European institution.

In the course of its history, the Council of Europe has constructed and continues to develop a close-knit network of treaty mechanisms on human rights, aiming to cover all the areas where human rights are challenged by new threats. The ones regarding gender violence, non discrimination, as well as recent aspects of research on human life, could be underlined. They are also an instrument to achieve a comprehensive implementation of all universal human rights.

During its Chairmanship of the Committee of Ministers, Spain will strive to advance in every area regarding the promotion and protection of human rights. It will in particular promote gender equality and be active in the fight for the abolition of the death penalty."

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.

Déclaration de Miguel Ángel Moratinos, Président du Comité des Ministres et Ministre des Affaires étrangères et de la coopération de l'Espagne, à l'occasion de la Journée internationale des droits de l'homme et du 60^e anniversaire de la Déclaration universelle des droits de l'homme

« A l'occasion de la Journée internationale des droits de l'homme et du 60^e anniversaire de la Déclaration universelle des droits de l'homme, je voudrais confirmer l'importance primordiale que la Présidence espagnole du Comité du Ministres attache à la promotion des droits de l'homme et des libertés fondamentales.

L'action du Conseil de l'Europe a permis de concrétiser en droit les principes de la Déclaration universelle des droits de l'homme par le biais de la Convention européenne des droits de l'homme et de son mécanisme de contrôle, la Cour européenne des droits de l'homme.

En avril prochain, la Cour européenne des droits de l'homme fêtera son 50^e anniversaire. Il ne fait aucun doute qu'à travers les dernières décennies, elle est devenue l'une des institutions les plus proches du cœur des citoyens et reconnue pour la défense des droits fondamentaux. Néanmoins, nous sommes tous conscients qu'elle est victime de son propre succès, en raison de l'augmentation des requêtes, à moins que des actions déterminantes ne soient prises. La Présidence espagnole fera tout son possible pour promouvoir un dialogue qui implique tous les Etats membres en vue de trouver une solution permettant à la Cour d'assurer à long terme sa mission avec l'efficacité nécessaire, et ainsi continuer à être une institution européenne emblématique.

Au cours de son histoire, le Conseil de l'Europe a construit et continue de développer un réseau uni de mécanismes de traités sur les droits de l'homme, visant à couvrir tous les domaines où de nouvelles menaces mettent à défi les droits de l'homme. Il convient de souligner ceux concernant la violence à l'égard des femmes, la non-discrimination, ainsi que sur les récents aspects de la recherche sur la vie humaine. Ils sont également un instrument permettant une mise en œuvre complète des tous les droits de l'homme universels.

Durant sa présidence du Comité des Ministres, l'Espagne s'efforcera d'avancer dans chaque domaine concernant la promotion et la protection des droits de l'homme et, en particulier, dans la promotion de l'égalité des chances et dans la lutte active pour l'abolition de la peine de mort. »